

**JAWAPAN LISAN MESYUARAT KEDUA,**  
**PENGGAL KEEMPAT, PARLIMEN KE-14 DEWAN RAKYAT**

**PERTANYAAN : LISAN**

**DARIPADA : TUAN MA'MUN BIN SULAIMAN [ KALABAKAN ]**

**TARIKH : 1 DISEMBER 2021 (RABU)**

**SOALAN**

**TUAN MA'MUN BIN SULAIMAN [ KALABAKAN ]** minta **PERDANA MENTERI** menyatakan secara jelas dan telus sama ada laporan-laporan dan dapatan-dapatan dalam perbincangan dan perkara-perkara yang telah dipersetujui oleh Jawatankuasa Khas Kabinet Untuk Menyemak Perlaksanaan Perjanjian Malaysia 1963 boleh dibuka untuk pengetahuan umum kepada rakyat Malaysia terutama penduduk Sabah dan Sarawak.

**JAWAPAN: YB DATUK SERI PANGLIMA DR. MAXIMUS JOHNTY  
ONGKILI MENTERI DI JABATAN PERDANA MENTERI  
(HAL EHWAL SABAH DAN SARAWAK)**

Tuan Yang di-Pertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, secara keseluruhan, semenjak diluluskan penubuhannya oleh Jemaah Menteri pada 9 September 2020, Majlis Khas Mengenai Perjanjian Malaysia 1963 (**Majlis Khas MA63**) telah bermesyuarat sebanyak 3 kali iaitu pada **2 Disember 2020, 13 April 2021** dan **18 Oktober 2021**.

Seperti mana Ahli Yang Berhormat sedia maklum, buat masa ini, Kerajaan kekal dengan pendirian bahawa tiada keperluan untuk membuat penarafan semula berhubung kerahsiaan Laporan Jawatankuasa Kabinet Untuk Menyemak Pelaksanaan Perjanjian Malaysia 1963 (JKKKMA63). Status kerahsiaan dokumen dan keputusan-keputusan JKKKMA63 adalah ditetapkan oleh Kerajaan PH terdahulu.

Dari sudut pelaksanaan pula, memandangkan keputusan-keputusan yang telah dicapai oleh JKKKMA63 hanya merupakan persetujuan dasar, perkara-perkara tersebut masih memerlukan tindakan lanjut sebelum dapat dilaksanakan sepenuhnya. Justeru itu, Kerajaan Persekutuan wajar diberikan ruang untuk meneruskan perbincangan dengan Kerajaan Negeri Sabah dan Sarawak berhubung pelaksanaan perkara-perkara yang berkaitan. Sebarang kemajuan yang dicapai akan diumumkan oleh Kerajaan dari masa ke semasa dan sehubungan itu, Kerajaan berpandangan walau pun laporan tersebut tidak didedahkan kepada umum, namun setiap keputusan yang telah dicapai akan tetap dimaklumkan kepada umum dalam pelbagai bentuk dan tidak terhad kepada laporan tersebut sahaja.

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT  
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KEEMPAT  
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

**PERTANYAAN : LISAN**

**DARIPADA : TUAN NOOR AMIN BIN AHMAD [KANGAR]**

**TARIKH : 1 DISEMBER 2021 (RABU)**

**SOALAN**

**TUAN NOOR AMIN BIN AHMAD [KANGAR]** minta **PERDANA MENTERI** menyatakan bila semua projek di negeri Perlis yang dirancang di bawah RMK-11 akan siap dan selain meneruskan projek-projek lama, adakah pertambahan suntikan projek baru bagi negeri ini sepanjang RMK-12.

**JAWAPAN**

**DIJAWAB OLEH YB DATO' SRI MUSTAPA BIN MOHAMED  
MENTERI DI JABATAN PERDANA MENTERI (EKONOMI)**

Tuan Yang di-Pertua,

1. Kerajaan sentiasa memberi perhatian dan prihatin kepada keperluan dan kemakmuran rakyat di seluruh negara, termasuk Perlis. Kerajaan juga sentiasa berusaha untuk memastikan kesejahteraan rakyat terus menjadi keutamaan bagi memelihara dan meningkatkan taraf hidup rakyat.

2. Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, projek-projek pembangunan yang diluluskan adalah berserta jumlah kos keseluruhan projek. Jumlah kos ini adalah termasuk kerja-kerja awalan seperti perolehan tanah bagi projek fizikal binaan sehingga projek siap dan boleh berfungsi dengan sempurna. Sehubungan itu, prestasi pelaksanaan fizikal akan sentiasa dipantau dan perbelanjaan sebenar akan diambil kira dalam memberi pertimbangan ke atas permohonan peruntukan pada tahun berikutnya.

3. Bagi projek pembangunan yang tidak dapat disiapkan sehingga akhir tempoh Rancangan Malaysia Lima Tahun (RMLT) semasa, projek akan diteruskan pelaksanaannya pada RMLT berikutnya. Sebanyak 71 projek yang diluluskan di bawah RMKe-11 di Perlis tidak dapat disiapkan dalam tempoh Rancangan. Sehubungan itu, pelaksanaan kesemua projek tersebut akan diteruskan dalam Rancangan Malaysia Kedua Belas (RMKe-12) sehingga projek siap. Untuk makluman Ahli Yang Berhormat juga, Kerajaan Persekutuan telah meluluskan peruntukan pembangunan berjumlah RM715 juta bagi pelaksanaan projek-projek di negeri Perlis bagi tahun 2021 dan 2022. Jumlah projek baharu yang diluluskan adalah sebanyak 95 projek.

Sekian, terima kasih.